
Folketingets Boligudvalg

Dato: 14. juni 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 17. maj 2010

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 312

(BOU Alm. del).

Spørgsmål nr. 312:

”Vil ministeren oplyse, hvorvidt ministeren har planer om at lade de almene 

lejere få del i denne konverteringsgevinst og i så fald i hvor stort et omfang 

og på hvilken måde?”

Svar:

Som det fremgår af min besvarelse af Boligudvalgets spørgsmål nr. 311 

(BOU alm. del), medfører den finansieringsmodel, som blev indført i 1999, at 

lejerne skærmes mod effekterne af udsving i finansieringsrenten. Det finder 

jeg hensigtsmæssigt, fordi det skaber tryghed hos lejerne overfor huslejeud-

viklingen. 

Ud over den nedsættelse af starthuslejen, der som led i styringsreformen for 

den almene sektor blev gennemført af V, KF, RV og DF, har jeg ingen planer 

om at ændre finansieringsmodellen. 
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